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Tisztelt Elnök Úr!

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani.

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Palkovics László, innovációért és technológiáért 
felelős miniszter

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mikorra várható a fővárosi autóbuszállomány 
cseréje?"

Tisztelt Miniszter Úr!

A Magyar Közlönyben megjelent, Magyarország új buszstratégiai koncepciójával és a Zöld Busz 
Mintaprojekttel kapcsolatos feladatokról szóló Kormányhatározat előremutató vállalásokat 
tartalmaz. Egyetértünk a hazai buszállomány frissítésének szükségességével, ahogy azzal is, hogy a 
modern kor kihívásainak megfelelően elektromos és sűrített földgáz meghajtású járművek 
beszerzését kell preferálni.

A határozat külön is szót ejt a megyei jogú városokról, Budapest azonban nincs megemlítve, pedig a
fővárosi közösségi közlekedés egyik közismert rákfenéje a járműállomány elavultsága. A BKV Zrt. 
használatában álló buszok átlagéletkora például 14 év, amely kétszerese az ideális 7 évnek. A 
megfelelő cserélődéshez évente legalább 80-100 új busz beszerzésére lenne szükség.

Az egyre kisebb költségvetéssel gazdálkodó fővárosi önkormányzat láthatóan nem tudja biztosítani 
a szükséges forrásokat a buszállomány megújításához, az utóbbi években alig történt 
járműbeszerzés. Ezért határozott álláspontunk, hogy állami finanszírozás szükséges a tarthatatlanná 
váló helyzet kezelésére.

A fentiek alapján kérdezem Miniszter urat:
- A 1537/2019 (IX. 20.) Kormányhatározat vonatkozik-e a fővárosi közösségi közlekedésben 
használt autóbuszok cseréjére? Ha igen, milyen mértékben?



- Kíván-e a Kormány központi költségvetési forrást biztosítani a fővárosi közösségi közlekedési 
autóbuszállomány minél gyorsabb cseréjére? Ha igen, milyen ütemezésben?

Várom megtisztelő válaszát!

Bencsik János
Országgyűlési képviselő
Jobbik Magyarországért Mozgalom
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